
 

 

 

 

 

 

 

 

 



Dragi čitatelji, 

 

dokument pred Vama sažetak je rada, uspjeha, izazova i promjena kojima se bavila Mreža 

tijekom kalendarske 2019.godine.  

2019. godina bila je izazovna za sve nas jer su u petom mjesecu u organizaciju došli novi 

glavni tajnik, Sven Janovski koji je preuzeo poziciju od Nikole Bukovića, te novi Upravni 

odbor. Nikola je tijekom godina prošao različite pozicije u Mreži, a protekle 4 godine, u 

iznimno izazovnom razdoblju za organizaciju civilnog društva, proveo je kao glavni tajnik. 

Još jednom mu se želimo zahvaliti za sve što je napravio za Mrežu, za radnice i radnike, 

ali i za brojne članove Upravnog odbora s kojima je surađivao.  

Nakon dvije godine mandat je završio Aleksandri, Jakovu, Kristijanu te Mireli kojima se 

ovim putem u ime Mreže želim zahvaliti na gotovo 2500 sati volonterskog angažmana 

koje su dali organizaciji. Svojim djelovanjem doprinijeli su razvoju ne samo Mreže kao 

organizacije već i položaju mladih u društvu. Na skupštini u svibnju za članove Upravnog 

odbora izabrani su Branimira, Kruno, Stipe te Nino kao potpredsjednik, a o njihovom 

doprinosu možete čitati malo niže u dokumentu. 

Osim ovih, planiranih promjena uvjetovanih statutarnim odredbama, dogodila se i još 

jedna promjena u operativi. Naime, iz organizacije je otišla Petra Jakovina, kojoj se 

također zahvaljujemo, pogotovo za sav uloženi trud u strukturirani dijalog, a krajem godine 

Upravni je donio odluku o zapošljavanju Sandre Rozman.  

Sve ove promjene bile su izazovne za nas, ali se još jednom pokazalo da stabilna i 

posložena organizacija to može podnijeti te i dalje djelovati u društvu. Na idućim 

stranicama možete pročitati više o projektima kojima smo se bavili, ali i o našem 

zagovaračkom i aktivističkom angažmanu. Sudjelovali smo u nacionalnim i 

međunarodnim inicijativima, skupljali potpise u sklopu kampanja poput “67 je previše” i 

“Stanovanje za sve”. Sudjelovali u radu radnih skupina, Savjeta za mlade, u radu platformi 

poput CROSOL-a ili Europskog foruma za mlade. Istupali smo u medijima i kontinuirano 

se borili za bolji položaj mladih u društvu. 



Na kraju bi volio iskoristiti svoju poziciju kao autora uvodnog dijela da se još jednom 

zahvalim članovima Upravnog odbora, kako prošlog tako i aktualnog, a i svim 

zaposlenima u Mreži na svemu što su napravili tijekom 2019. godine. Veliko hvala ide 

našim članicama, ali i drugim organizacijama s kojima smo surađivali te svim pojedincima 

koje smo uključili ili koji su nas uključili u svoje aktivnosti.  

 

       Josip Miličević, 

       predsjednik Mreže mladih Hrvatske 

 

 

 

 

- Novi UO, stari UO, operativa i operativna obitelj te naša moralna vertikala Marko Boko 

Transferni/teambuilding roštilj u Kući ljudskih prava, lipanj 2019. 



2019. je bilježila velike promjene u timu. Za početak, Upravnom odboru je završio mandat 

te smo se oprostili od Jakova Kolaka, Mirele Pašić, Aleksandre Lere i Kristijana Kovačića, 

ali nam je zato naš Josip Miličević ostao i dovršio treću godinu svog mandata, što je 

osiguralo stabilan transfer za novi Upravni odbor – Nino Preložnjak, Branimira Penić, Stipe 

Nogalo i Kruno Topolski. 

Ostim toga, Nikoli Bukoviću, dosadašnjem glavnom tajniku je nakon četiri godine završio 

mandat te je Nikola krenuo u nove radne pobjede. Ostavio je za sobom posloženu 

organizaciju u dobrom stanju, što je jako veselilo njegovog nasljednika Svena Janovskog 

(kojeg se možda sjećate kao potpredsjednika Mreže 2013.-2015. i 2015.-2017.). Sven 

se tako primio funkcije glavnog tajnika u naredne četiri godine. To je naravno značilo 

razne organizacijske promjene i periode prilagodbe, ali srećom, kako je Sven intimno 

upoznat s radom Mreže od prije, to nije predstavilo probleme. 

U operativnom timu se stabilnost manje-više održala većinu godine. Tu su kao i do sad 

Lidija Đukes i Anica Tuškan koje se brinu za organizacijsko administrativno i financijsko 

funkcioniranje te Jovana Kepčija Pavlović i Petra Jakovina, projektne voditeljice i 

programske suradnice. Petra je nažalost najavila odlazak s krajem godine te je na njeno 

mjesto na samom kraju godine zaposlena Sandra Rozman, kao zamjena i počela je s 

radom 1.1.2020. 

I dalje se trudimo uspješno provoditi aktivnosti koje doprinose našem strateškom planu 

pa smo tako bavili dalje razvojem i vrednovanjem youth worka, uključivanjem mladih, 

zapošljavanjem i radničkim pravima, itd. U tom smislu, kao i svake godine do sad, 

programska potpora Nacionalne zaklade za razvoj civilnog društva kroz program Centri 

znanja puno nam je značila, ne samo zbog financijske stabilnosti, nego najviše jer se kroz 

program mogu organizirat sve one aktivnosti koje je teško realizirati kroz projekte i koji 

nam omogućuje fleksibilnost izmjena aktivnosti kako bi napravili ad hoc aktivnosti. 



Možemo biti ponosni da smo i 2019. godinu uspješno prebrodili i završili u dobrom 

organizacijskom i financijskom stanju i to svakako možemo izdvojiti kao organizacijski 

uspjeh u ovo vrijeme, a individualne programske i projektne uspjehe predstavit ćemo malo 

niže. 

2019. je, kao i svakako godina, naravno, ponudila svoje nove i jedinstvene izazove. Neki 

od njih se nastavljaju na prošle situacije i trendove koje već godinama primjećujemo (npr. 

pitanje financijske održivosti OCD-a), a neki su, s druge strane, potpuno novi. 

Od 2016., kad smo svjedočili prvom većem i otvorenom napadu na civilno društvo kroz 

rezanje proračunskih sredstava kroz igre na sreću, svaka godina je postajala sve teža u 

smislu planiranja i osiguravanja projektnog financiranja, što vjerujemo da vam nije novost 

jer i sami to osjetite u svom radu. Svi znamo koji su problemi: 

• nedovoljno natječaja (sve veći dio natječaja najavljenih u Godišnjem planu 

natječaja se odgađa čak na naredne godine ili nikad ne ugleda svjetlo dana), 

• sve veći administrativni teret zbog kojeg se opet sve više bavimo administracijom, 

a sve manje sadržajem projekata (ili administrativno nasilje, kako smo to počeli 

zvati) 

• sve manja fleksibilnost i u mnogim slučajevima manjak razumijevanja od strane 

provedbenih tijela 

• sve veća financijska nestabilnost u provedbi velikih projekata, npr. ESF-ove zbog 

sporosti provedbenih tijela u procesiranju izvještaja i ZNS-ova 

• mnogi, mnogi drugi… 

Naravno, ti problemi nisu niti nas zaobišli. Kao i svi, dobro smo svjesni da je 2020. 

posljednja godina provedbe ESF-a, prije nego što nastupa period rupe, prije nego što 

počne ESF+. Iako Mreža nikad nije bila velika korisnica ESF-a (vodili smo samo jedan 

„mali“ ESF, ostalo su bila partnerstva), uglavnom zbog straha da bi preveliki 

administrativni teret i financijska nesigurnost ESF-a mogli značiti da se manje bavimo 

sadržajem, a mnogo više administracijom i komunikacijom s provedbenim tijelima, za 

osiguranje organizacijske održivosti važno nam je imati nešto takvih velikih projekata u 



miksu izvora financiranja. Činjenica da u pretposljednjoj godini velik broj važnih očekivanih 

natječaja nije bio realiziran (ESF GOO anyone?) nije nam ulijevalo povjerenje da će se u 

zadnjoj godini nešto promijeniti, koliko god vlasti bile pod pritiskom da se stvari moraju 

ugovoriti kako bi uspješnost provedbe ESF-a bila što veća, a preko Odbora za praćenje 

programa „Učinkoviti ljudski potencijali“, gdje je sjedio Nikola Buković, znamo da do tad 

da uspješnost nije bila velika. 

Osim toga, zaključivanje Erasmus Plus programa sa 2020. znači da će se još jedan izvor 

financiranja za organizacije mladih, u najmanju ruku, promijeniti kad krene novi program 

u 2021. 

Sve to je značilo da smo se 2019. morali posebno pripremati jer će 2020. biti ključna za 

daljnji opstanak organizacije kroz, vrlo vjerojatno, nekoliko dosta nesigurnih godina za 

cijelo civilno društvo u Hrvatskoj. 

 

 

 

I u 2019. provodio se "Dijalog EU-a s mladima”, kad je proveden 7. ciklus konzultacija s 

mladima. „Dijalog EU s mladima“ je službeni proces Europske unije za konzultacije s 

mladima. Svaki ciklus ima svoj set tema, a jedna od ključnih tema u ovom ciklusu bili su 

ruralni mladi. Za podsjetnik, Mreža je nositelj i provoditelj granta EACEA-a za provedbu 

dijaloga ispred Nacionalne radne skupine pri MDOMSP-u, i to još od 2013. godine. U 

sklopu ciklusa održano je nekoliko edukacijskih aktivnosti; Trening za lokalne 

koordinatore Dijaloga, Trening za Savjete mladih te Trening za Vijeća učenika i nastavno 

osoblje. Uz edukativne, održano je i niz konzultacijskih aktivnosti, u kojima je zabilježeno 

sudjelovanje 2757 mladih osoba u online konzultacijama (anketama) te 285 mladih osoba 



u konzultacijama koje su se provodile drugim metodama (fokus grupe, photovoice 

metoda, strip i sl.). Time je Hrvatska ponovno pri vrhu u uspješnosti uključivanja mladih u 

proces konzultacija. 

 

Ovaj projekt je uspješno proveden u 2019. godini. Cilj je bio stvoriti uvjete za uspješno 

uključivanje srednjoškolske zajednice u provedbu strukturiranog dijaloga u Hrvatskoj. Uz 

to na projektu smo radili na osnaživanju predstavnika vijeća učenika i nastavnog/stručnog 

osoblja koje s njima radi za korištenje metodologije strukturiranog dijaloga s ciljem 

uključivanja učenika u donošenje odluka kroz održane 2 edukacije za 30 srednjih škola iz 

cijele Hrvatske (imali smo preko 70 prijavljenih srednjih škola). Kroz završnu konferenciju 

direktno smo s ravnateljima srednjih škola, kojima je konferencija bila namijenjena (uz 

predstavnike nadležnih institucija), radili na direktnom motiviranju škola za uključivanje u 

procese „Dijaloga EU s mladima“. Konferencija je okupila preko 60 ravnatelja srednjih 

škola. Samu konferenciju održali smo u prostorima Ministarstva znanosti i obrazovanja 

(na njihovu inicijativu), a Ministarstvo je podržalo sve aktivnosti na ovom projektu te su 

svojim kanalima dijelili pozive za edukacije i konferenciju. Iako se rijetko kad time hvalimo, 

a trebali bismo, završni izvještaj je dobio 98/100 bodova od strane evaluatora, što je veliko 

priznanje kvaliteti ovog projekta. Zbog velikog uspjeha projekta i interesa škola za koje, 

nažalost, nismo imali dovoljno mjesta da ih sve uključimo, namjera nam je nastaviti raditi 

na ovoj temi i ovakve aktivnosti stavljati u druge projekte koji dolaze. 

 



Još jedan projekt koji je završen 2019. i koji se bavio radom s mladima, cilj mu je bio 

doprinijeti boljitku mladih u Hrvatskoj i razvoju lokalnih zajednica kroz povećanje kvalitete 

programa rada s mladima, a partneri su nam bili PRONI. Kroz održane 2 edukacije (Osijek 

i Zagreb) radili smo na razvijanju temeljnih kompetencija u domeni rada s mladima 

zaposlenika i volontera udruga mladih i za mlade. Kroz edukacije je prošlo 20 

predstavnika udruga koje rade s mladima. Namjera je bila osposobiti osobe koje izravno 

rade s mladima kako bi imale potrebne temeljne kompetencije za vođenje kvalitetnih 

programa rada s mladima. Projekt je kulminirao konferencijom gdje smo razgovarali o vrlo 

važnoj temi za naš sektor: procesu profesionalizacije rada s mladima u Hrvatskoj. Poticali 

smo javnu raspravu o stanju i trendovima u obrazovanju osoba koje rade s mladima i 

potrebama u tom području želimo doprinijeti debati o profesionalizaciji rada s mladima i 

procesu izrade standarda zanimanja i kvalifikacija za osobe koje rade s mladima. Na 

samoj konferenciji smo imali predstavnika Ministarstva za demografiju, obitelj, mlade i 

socijalnu politiku Ivicu Bošnjaka koji je bio dio panel rasprave uz predstavnike udruga u 

našem članstvu - Sara Sušanj (Udruga Delta iz Rijeke), Anamarija Sočo (Status M iz 

Zagreba), Sanja Vuković Ćović (Proni iz Osijeka) i Sabina Stipanec (Udruga IKS iz 

Petrinje). 

 



U partnerstvu s udrugom DOCUMENTA kao nositeljem projekta, MMH provodi projekt 

pod imenom “Shrinking cities - Jačanje uloge rada s mladima u suprotstavljanju 

dinamikama gradova koji se smanjuju”, financiranom iz Erasmus +  sredstava. Projekt se 

bavi izazovima povezanim sa fenomenom smanjivanja gradova diljem Europe te cilja 

identificirati i analizirati kako rad s mladima utječe na uzroke i posljedice koje ovaj fenomen 

uzrokuje. Tijekom 2019. Godine održano je niz intervjua s donositeljima odluka, 

stručnjacima koji rade s mladima, udrugama mladih i za mlade te samim mladima u dva 

hrvatska grada koje koristimo kao primjer gradova koji se smanjuju zbog smanjenja 

industrije i gospodarstva, a to su Sisak i Karlovac. U sklopu projekta održana je i tribina 

pod imenom “Rad s mladima” koja je poslužila za testiranje metodologije razvijene u 

okviru projekta. Na spomenutoj tribini koja se održala u Zagrebu, sudjelovalo je 52 

sudionika različitih profila (donositelji odluka, mladi, stručnjaci koji rade s mladima). 

Projekt se provodi dalje u 2020. godini. 

 

U sklopu ovog međunarodnog KA2 Erasmus+ programa Mreža je nastavila raditi na temi 

Ciljeva za mlade. Projektni konzorcij osim Mreže čine nacionalna vijeća mladih iz Austrije, 

Cipra, Njemačke i Portugala te istraživač Ondrej Barta. Ideja je došla od kolega iz Austrije 



koji su i prijavitelji programa, a za cilj ima u 2 godine projekta kreirati nekoliko dokumenata 

koji se bave analizom implementacije Ciljeva za mlade. Do sada u 2019. većina našeg 

angažmana bila je usmjerena na sudjelovanje na sastancima te suradnju u izradi prvog 

od dokumenata. Ono što ovaj projekt čini pomalo drugačijim za Mrežine standarde jest 

to što se njime većinski bave dvije osobe iz upravnog - Josip i Nino. Projekt se provodi 

dalje u 2020. godini, a između ostalog Mrežu čeka organizaranje međunarodnog 

multiplicirajućeg događaja. 

 

Tijekom protekle godine nekoliko je tema koje smo nastojali staviti u fokus, kako javnosti 

tako i nadležnih institucija. Jedna od tema koju smo već duže vrijeme htjeli staviti u prvi 

plan jest nedostatak pristupačnog (affordable) stanovanja. Problem osamostaljivanja i 

pronalaska dostupnog stanovanja nije novi problem, ali s porastom kratkoročnih najmova 

iskočio je u prvi plan. Kao jedan od odgovora na taj problem pojavila se i europska 

građanska inicijativa “Stanovanje za sve” (Housing for all), koja je za cilj imala promijeniti 

europsku legislativu koja se tiče dostupnosti stanovanja. Mreža mladih Hrvatske uključila 



se u koordinacijski tim koji je u Hrvatskoj predvodila organizacija Pravo na grad. 

Sudjelovali smo u sastancima, osmišljavali kampanju, diseminirali informacije, a naši Nino, 

Kristijan, Sven i Josip su tijekom kampanje istupali u medijima na temu stanovanja, a 

posebno stanovanja mladih u Hrvatskoj. 

 

Kao i svake godine, i 2019. smo obilježili međunarodni dan mladih 12.kolovoza. S obzirom 

na to nezahvalno doba godine za pokušaj organiziranja nekakvih većih akcija ili 

događanja, odlučili smo se radije iskoristiti priliku te skrenuti pažnju medija na problem 

stanovanja mladih. Tom prilikom, članovi Upravnog odbora uz Svenovu potporu sastavili 

su priopćenje u kojem su istaknuli glavne probleme s kojima se mladi suočavaju u potrazi 

za rješenjem stambenog pitanja. U priopćenju su posebno izdvojene i dvije skupine mladih 

za koje smatramo da so dodatno pogođeni ovim problemom, to su mladi iz alternativne 

skrbi te studenti koji studiraju izvan mjesta boravišta. Priopćenje je naišlo na izvrstan 

medijski prijem, a Nino i Kruno su kroz 2 dana dali nekoliko intervjua za televizijske, 

radijske i novinske medije.  



Medijski i društveno najutjecanija kampanja koje smo bili dio svakako je inicijativa “67 je 

previše”, cilj koje je bio prikupiti potpise kako bi se raspisao referendum o dobi za odlazak 

u mirovinu. Inicijativa je to koju su pokrenule sindikalne središnjice, ali svoj obol dale su i 

udruge civilnog društva pa tako i Mreža mladih Hrvatske. Direktno smo se uključili u 

prikupljanje potpisa te je upravno naša Jovana koordinirala dvotjedno prikupljanje na 

štandu na kojem su volontirali i gotovo svi članovi tima. Inicijativa je, kao što vjerujemo da 

dobro znate, uspjela prikupiti dovoljno potpisa, a Vlada je odustala od najavljenih izmjena 

te nije bilo potrebe za referendumom. 

2019. godine vidjeli smo i nastavak izrade Nacrta novog nacionalnog programa za mlade. 

Radna skupina zadužena za izradu tog nacrta, koja je osnovana još u svibnju 2018., nije 

imala previše posla u 2019. Jedan od razloga za to bio je taj što kao članovi nismo mogli 

dobiti nikakve informacije sve do ožujka. Većina zagovaračkih aktivnosti ovdje bila je 

usmjerena prema drugim članicama i članovima radne skupine, kao i prema nadležnom 

Ministarstvu da omoguće radnoj skupini da vidi završni nacrt kao i da se omogući 

komentiranje istoj prije slanja na javno savjetovanje. U cijelom tom procesu Mrežu je 

predstavljao Josip, ali se cijeli tim uključio u komentiranje na e-savjetovanju početkom 

2020. godine (više o tome u izvještaju iduće godine) 

Garancija za mlade u 2019. nije označila bitne aktivnosti ili izmjene. U Savjetu za 

implementaciju su ove godine bili Jakov Kolak i Sven Janovski, održana su tri susreta gdje 

se uglavnom radilo o izvještavanju od MRMS-a. Ono što je veliki uspjeh za Mrežine 

zagovaračke ciljeve još od 2013. je to što će od 2020. biti konačno ukinuto Stručno 

osposobljavanje bez zasnivanja radnog odnosa (SOR), nakon što je posljednjih par 

godina konstantno smanjivan broj korisnika (tzv. phase out). Nažalost, novija mjera 

Pripravništva nažalost nije vidjela toliko popularnost jer je ograničenija upotreba (samo za 

gospodarske aktivnosti) te zahtjeva od poslodavca da sufinancira 50% bruto plaće, a ne 

da HZZ pokriva sve kao u SOR-u. Nastojali smo s MRMS-om razraditi načine kako bi se 

mjera mogla više otvoriti korisnicima i popularizirati, ali čini se jasno da ona neće u 

potpunosti zamijeniti SOR, što znači da će rupa na tržištu rada pri prvom zapošljavanju 



mladih koju je SOR ostavio ostati tu još dulje vrijeme, a ta rupa nije malena. U 2020. 

najavljena je i europska inicijativa prema Europskoj komisiji da se Garancija za mlade 

dodatno osnaži financijski, ali i u tome na što se može koristiti od mjera na tržištu rada. 

To je inicijativa koju pokreće Europski forum mladih i Mreža će, naravno, biti uključena u 

nju.  

Mreža je već nekoliko godina članica međunarodne platforme za razvojnu pomoć u 

Hrvatskoj (CROSOL). Crosol je 2019. u konzorciju sa sličnim platformama u Finskoj i 

Rumunjskoj dobio veliki projekt praćenja predsjedanja Vijećem EU i alternativnog 

predsjedanja u kojem teme i agendu postavljaju građani i organizacije civilnog društva. 

Dobivanje tog projekta značilo je povećanje opsega aktivnosti, ali i da će za djelovanje biti 

zainteresirane organizacije koje nisu nužno članice Crosola, s tim na umu osnovan je 

Forum 2020. Josip se aktivno uključio u sastanke na kojima se raspravljalo kako to 

provoditi u Hrvatskoj te je od članica Crosola jednoglasno izabran da bude 1 od 5 članova 

koji prate provedbu projekta. Kroz aktivnosti Foruma 2020 sudjelovali smo u 

osvještavanju javnosti o nadolazećem predsjedanju Hrvatske Vijećem EU kao i općenito 

zagovaranju za inkluzivan proces te građansku participaciju. 

 

 

 

Drage i dragi, voljeli bi s vama podijeliti što smo i kako radili našu prvu godinu mandata. 

S obzirom da Josipu završava trogodišnji mandat, njegov cjelokupni izvještaj možete naći 

nešto niže, a ovdje možete čitati što smo mi; Branimira, Kruno, Nino i Stipe odradili. 

Već par tjedana nakon izborne skupštine Sven, Josip i članovi prošlog Upravnog pripremili 

su za nas transferni vikend koji nam je pomogao da jasnije shvatimo našu ulogu, što 

možemo dati i što dobiti. Osim nekih klasičnih statutarnih obveza poput održavanja 



sastanaka, jako puno mailova i čitanja izvještaja, u ovih godinu dana djelovali smo i na 

druge načine.  

Jačali smo vlastite kapacitete, istupali u ime Mreže, sudjelovali na različitim nacionalnim i 

međunarodnim konferencijama i sastancima. Aktivno smo sudjelovali u radu Europskog 

foruma mladih, između ostalog i u konzultacijama za izradu novog strateškog plana. 

Gostovali smo i sudjelovali na regionalnim konferencijama i događajima poput 

konferencije mladih u Kruševu i svečanosti zatvaranja Europske prijestolnice mladih Novi 

Sad. Prepoznali smo vlastiti potencijal za multipliciranje Mrežinih aktivnosti, tako smo u 

svojim lokalnim sredinama provodili konzultacije s mladima u sklopu Dijaloga EU s 

mladima, skupljali potpise za inicijativu Stanovanje za sve, a s mnogima od vas smo 

direktno komunicirali u procesu kandidature za Savjet za razvoj civilnog društva. Naša 

Branimira je i preuzela komunikaciju s potencijalnim budućim članicama Mreže te nas 

iznimno veseli da različite udruge mladih i za mlade iskazuju želju i interes za članstvom u 

Mreži. 

 



Svojim različitim interesima i znanjima doprinjeli smo u različitim područjima, to se 

vjerojatno najbolje vidjelo u procesu prikupljanja i formiranja komentara za javno 

savjetovanje prijedloga novog NPM-a. Neki od nas su više sudjelovali u javnim istupima i 

akcijama koje su se ticale javnog stanovanja, drugi su se bavili temom rada s mladima 

(youth work) i obrazovanje, studentskim standardom ili radničkim pravima mladih. 

Zajedničkim snagama sudjelovali smo u nekolicini prosvjeda: Hod za slobodu, Pravda za 

djevojčice, Globalni prosvjed za klimu te na 18. Zagrebačkom Pride-u. 

Ova prva godina bila nam je izazovna jer smo se našli u novoj situaciji, ali dobra atmosfera 

i osjećaj postignuća motiviraju nas da i dalje ostanemo aktivni. Ponosni smo što smo uložili 

oko 1000 sati volonterskog angažmana te se nadamo da smo opravdali povjerenje 

članica i ostatka tima. 

 

- Branimira, Kruno, Nino i Stipe 

 

 

 

Od 8.5.2017. do 8.5.2020. mnogo se toga promijenilo u i oko Mreže, a ja sam imao priliku 

svjedočiti tim promjenama, a nerijetko i direktno utjecati na njih. Svakako je zanimljivo 

primjetiti da se u ove tri godine koliko sam u organizaciji promijenio gotov cijeli Mrežin tim, 

od osoba koje su bile tu kada sam preuzeo mandat do danas ostale su Lidija i Anica. Imao 

sam priliku učiti i surađivati s različitim osobama na različitim temama, a cijelo vrijeme 

sam nastojao ta znanja i upotrijebiti u svom radu za Mrežu. 

Kao osoba koja je imala značajno više volonterskog i aktivističkog iskustva nego detaljnog 

znanja o politikama za mlade, prvi mjeseci mog predsjedanja bili su usmjereni na učenje 

i upoznavanje. Od tada zaposlenih ljudi stekao sam znanja i informacije koje sam vrlo brzo 

morao upotrijebiti, na konferenciji za medije povodom Međunarodnog dana mladih, a od 

onda na više od 40 različitih istupa u medijima. Progovarao sam o studentskom 



standardu, političkoj participaciji mladih, radnim i socijalnim pravima, obrazovanju, radu s 

mladima, tokenizaciji i političkoj predstavljenosti mladih. Osim u medijima, predstavljao 

sam Mrežu u nekoliko tijela, tako sam sudjelovao na više od 10 sastanaka Radne skupine 

za strukturirani dijalog (sada Dijalog EU-a s mladima), te na svim sjednicama Savjeta za 

mlade Vlade RH te svim sastancima Radne skupine za izradu nacrta novog NPM-a. 

Aktivno sam sudjelovao na 6 skupština Europskog foruma mladih, gdje sam se uključivao 

u rasprave o strateškim dokumentima tog tijela kao i sudjelovao u glasovanju za novi 

Upravni odbor. Mrežu sam predstavljao na skupštinama nacionalnih platformi kojih je 

Mreža članica poput Crosola i Operacije grad. 

Mrežina, a volio bih se nadati djelomično i moja, prepoznatost u sektoru rezultirala je time 

i da sam mnogo puta sudjelovao u javnim raspravama i panelima kao jedan od govornika. 

Pozivali su nas druge udruge, institucije (npr Ured europskog parlamenta u Hrvatskoj), 

međunarodni gosti (grupe studenata iz Njemačke ili Danske, istraživači u posjeti 

Hrvatskoj..), nacionalna vijeća mladih iz susjedstva (MSS - Slovenija i KOMS - Srbija). 

Osim ovih formalnih, govorio sam i na nekoliko prosvjeda bilo u organizaciji Mreže ili 

drugih aktera, što me mnogo više veselilo od sudjelovanja na nekim od okruglih stolova.  

Značajan dio prethodno navedenih istupa bio je dio zagovaračkih kampanja, osobno sam 

ponosan što sam bio dio kampanje “Vrijedim više” koja se uspješno izborila za povratak 

pripravništva, ali i na sudjelovanje u kampanjama “67 je previše”, “Stanovanje za sve”, ali 

i manjim kampanjama i intervencijama koje je Mreža imala. Od partnerskih organizacija u 

tim smo situacijama nailazili na podršku i odobravanje te vjerujem da su takve akcije 

pomogle da Mreža postane još prepoznatljivija. 

Osim prema van, tijekom ove tri godine aktivno sam djelovao i surađivao na internom i 

organizacijskom razvoju Mreže. Kroz procese intervjuiranja kandidata za posao i 

zapošljavanja, preko podrške u provedbi procesa stažiranja pa sve do gotovo mentorske 

uloge koju sam povremeno imao, pogotovo u posljednjih godinu dana s dolaskom Svena, 

ali i novog upravnog odbora. Također, kao i drugi članovi tima sudjelovao sam u procesu 

izrade strateškog plana kao i nekoliko operativnih planova. Koordinirao sam rad upravnog 

odbora te se trudio omogućiti svakome od njih da se ostvari u Mreži, ali isto tako da 

poštujemo da je trud i vrijeme koji oni ulažu volonterski. 



Ocjenu o tome jesam li i koliko ispunio povjerenje članica, ali i osoba s kojima sam radio i 

surađivao mogu donijeti oni. Sa svoje strane mogu reći da sam iznimno zahvalan svim 

osobama s kojima sam surađivao u Mreži. Nekoliko puta sam u razgovorima s prijateljima 

spomenuo da sam u ove tri godine u Mreži naučio više o javnim politikama nego tijekom 

cijelog studija politologije. Drago mi je da mogu biti dokaz da organizacije neće propasti 

ako ih vode mlade ljude i da je vrijedno omogućiti mladima osobama da osmišljaju i 

stvaraju bolje društvo za sve. Na svemu tome hvala članicama i hvala Mreži što postoji. 

 

- Josip 


